

# 「Mother's Day - 滿溢 神的祝福」

2022年5月08日

【詩歌】這是奇妙恩典；尊崇我王；來啊，祢這萬福泉源

【講員】于楊念慈 姊妹和于宏潔 弟兄

【綱要】

## 一. 蒙福的母親 - Nancy

- <sup>22</sup> 約瑟是多結果子的樹枝，

是泉旁多結果的枝子，

他的枝條探出牆外。

<sup>23</sup> 弓箭手將他苦害，

向他射箭，逼迫他。

<sup>24</sup> 但他的弓仍舊堅硬，

他的手健壯敏捷，

這是因以色列的牧者，以色列的磐石，

就是雅各的大能者。

<sup>25</sup> 你父親的 神必幫助你，

那全能者必將天上所有的福、

地裡所藏的福，以及生產乳養的福，都賜給你。

(創 49：22-25)

- <sup>27</sup> 耶穌正說這話的時候，眾人中間有一個女人大聲說：「懷祢胎的和乳養祢的有福了！」<sup>28</sup> 耶穌說：「是，卻還不如聽 神之道而遵守的人有福。」(路 11：27-28)

## 1. 生產之福

## 2. 乳養之福

## 二. 祝福的母親 - Hung

### 1. 愛的營造與連結者

- 母親怎樣安慰兒子，我就照樣安慰你們...(賽 66:13a)
- <sup>6</sup> 我們做基督的使徒，雖然可以叫人尊重，卻沒有向你們或向別人求榮耀，<sup>7</sup> 只在你們中間存心溫柔，如同母親乳養自己的孩子。<sup>8</sup> 我們既是這樣愛你們，不但願意將 神的福音給你們，連自己的性命也願意給你們，因你們是我們所疼愛的。(帖前 2:6-8)

### 2. 家人屬靈的「幫助者」

- 耶和華 神說：「那人獨居不好，我要為他造一個配偶幫助他。」(創 2:18)
- 我兒，要謹守你父親的誡命，不可離棄你母親的法則(或譯：指教)...(箴 6:20/1:8)
- <sup>28</sup> 她的兒女起來稱她有福，她的丈夫也稱讚她，<sup>29</sup> 說：「才德的女子很多，惟獨你超過一切。」(箴 31:28-29)

### 【背誦經文】

<sup>28</sup> 她的兒女起來稱她有福，她的丈夫也稱讚她，<sup>29</sup> 說：「才德的女子很多，惟獨你超過一切。」(箴 31:28-29)

# Mother's Day – Overflowing with God's Blessings

May 08, 2022

Paster Nancy and Paster Yu

**Memorization Verses:** <sup>28</sup>*Her children rise up and call her blessed; her husband also, and he praises her:*<sup>29</sup> *“Many daughters have done well, but you excel them all.”* (Proverbs 31:28-29)

## 1. Blessed Mother

- <sup>22</sup> *“Joseph is a fruitful bough,  
A fruitful bough by a well;  
His branches run over the wall.  
<sup>23</sup> The archers have bitterly grieved him,  
Shot at him and hated him.  
<sup>24</sup> But his bow remained in strength,  
And the arms of his hands were made strong  
By the hands of the Mighty God of Jacob  
(From there is the Shepherd, the Stone of Israel),  
<sup>25</sup> By the God of your father who will help you,  
And by the Almighty who will bless you  
With blessings of heaven above,  
Blessings of the deep that lies beneath,  
Blessings of the breasts and of the womb. (Genesis 49:22-25)*

- <sup>27</sup> *And it happened, as He spoke these things, that a certain woman from the crowd raised her voice and said to Him, “Blessed is the womb that bore You, and the breasts which nursed You!”  
<sup>28</sup> But He said, “More than that, blessed are those who hear the word of God and keep it!”  
(Luke 11:27-28)*

**a. Blessings of the womb**

**b. Blessings of the breasts**

## 2. Mother of Blessings

**a. The builder and connector of love**

- *As one whom his mother comforts, so I will comfort you; And you shall be comforted in Jerusalem.”* (Isa 66:13)
- <sup>6</sup>*Nor did we seek glory from men, either from you or from others, when we might have made demands as apostles of Christ. <sup>7</sup>But we were gentle among you, just as a nursing mother cherishes her own children. <sup>8</sup>So, affectionately longing for you, we were well pleased to impart to you not only the gospel of God, but also our own lives, because you had become dear to us. (1 Thess 2:6-8)*

**b. The spiritual helper of the family**

- *And the Lord God said, “It is not good that man should be alone; I will make him a helper comparable to him.”* (Gen 2:18)
- *My son, keep your father's command, and do not forsake the law of your mother. (Proverbs 6:20/1:8)*
- <sup>28</sup>*Her children rise up and call her blessed; her husband also, and he praises her:*<sup>29</sup> *“Many daughters have done well, but you excel them all.”* (Proverbs 31:28-29)